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PROTOKÓŁ NR VI/13 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego 

29 października 2013 r. 

 

A.Karłowski – Przewodniczący Osiedla – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 20 mieszkańców. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2. 

 

Ad. 1. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – Rada Miejska na sesji w dniu 26 września 2013 r. 

podjęła Uchwałę w sprawie przekształcenia Miejsko – Gminnej Przychodni Zdrowia w spółkę 

kapitałową ze 100 % udziałem Gminy. Po konsultacji z Radą Społeczną, pracownikami 

przychodni Burmistrz MiG uznał, że jest to najbardziej optymalna forma funkcjonowania 

przychodni. Gmina ma już przygotowany akt założycielski. Za takim rozwiązaniem 

przemawia możliwość wpływu gminy na zakres świadczonych usług oraz strukturę 

organizacyjną spółki, której będzie właścicielem oraz poprzez Radę Nadzorczą. Ponadto 

spółka kierując się rachunkiem ekonomicznym będzie miała większe możliwości rozwoju 

m.in. rozbudowę bazy rehabilitacyjnej. Spółka poprzez wypracowane zyski  

z POZ będzie miała możliwość prowadzenia np. opieki całodobowej. 

W obecnym stanie przychodnia wykazuje brak dalszych możliwości rozwojowych.    

  

Gospodarka odpadami: 

Od 1 lipca br. weszła w życie nowa ustawa śmieciowa. Gmina została jednocześnie 

właścicielem odpadów. Można zauważyć poprawę w segregowaniu odpadów szczególnie 

plastikowych. Zmniejszyła się tym samym ilość odpadów zmieszanych. Od pół roku odpady 

odbiera ZGK Sp. z o.o. Obecnie Gmina przygotowała specyfikacje na wybór firmy 

odbierającej odpady. Umowa zostanie podpisana na kolejny okres 3 lat. Przetarg został 

opublikowany na stronie www.bip.soleckujawski.pl.  

Zaapelowała o jeszcze lepszą segregację odpadów, bo tylko wówczas opłaty za ich wywóz na 

wysypisko będą niższe (zgniatanie butelek plastikowych przed wrzuceniem do pojemnika).  
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Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta i gminy, w którym dopisany został punkt dot. wprowadzenia 

dodatkowego pojemnika na butelki typu PET oraz zwiększono częstotliwość wywozu 

odpadów plastikowych w okresie letnim.    

 

K. Mikulska – Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego – 

przedstawiła informacje z realizacji inwestycji w roku 2013 i planowanych na rok 2014. 

- zakończono i oddano do użytku I etap projektu BiT City tj. wiadukt kolejowy, do połowy 

2015 r. powinna zakończyć się budowa II etapu tego projektu związanego z budową Punktu 

Obsługi Pasażera, peronów, ich zadaszenia, budowy parkingów, uruchomienia wyjścia spod 

tunelu na peron wyspowy oraz windy dla osób niepełnosprawnych spod tunelu, 

- Gmina partycypowała w kosztach budowy drogi Solec Kujawski – Nowa Wieś Wielka przez 

Chrośnę i Leszyce. Zadanie realizowało Starostwo Powiatowe. Ponadto na terenie wsi 

Chrośna wybudowana została ścieżka rowerowa,  

- trwa budowa 2 budynków socjalnych przy ul. Toruńskiej (16 mieszkań), 

- przystępujemy do II etapu modernizacji budynku soleckiego Centrum Kultury, 

- budowana jest sieć szerokopasmowa na terenie miasta i gminy, powstała już kanalizacja 

teletechniczna, powstanie kilka infomatów, wyposażamy serwerownię – zakończenie zadania 

2014 rok, 

- wyposażamy świetlice w Chrośnie, Makowiskach oraz w Przyłubiu m.in. w niezbędne 

sprzęty do kuchni oraz z komputery, 

- do 30 września br. Gmina złożyła wniosek na dofinansowanie budowy ul. Lipowej,  

ul. Sosnowej wraz z łącznikiem. Czekamy na informacje, czy otrzymamy dofinansowanie, 

- przystąpiliśmy do rekultywacji terenów po byłej Nasycalni, powstają już pryzmy, nastąpi 

pranie gruntów metoda mech. – biologiczną,   

 

Plany na 2014 rok: 

- adaptacja poddasza na mieszkania w bloku przy ul. Boh. Września 6, 

- planujemy rozpocząć opracowanie projektów na utwardzenie dróg na Osiedlu Leśnym, 

- planujemy wraz ze Starostwem Powiatowym wymianę pokrycia dachowego w budynku GP 

Nr 2, 

- w planach jest kolejne wyposażenie świetlicy we wsi Chrośna oraz zagospodarowanie 

terenu wokół tej świetlicy,  
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 C. Ball – Dyrektor WUM - zaprezentował mieszkańcom projekt Strategii Rozwoju Miasta 

i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+). Przedstawiła m.in. analizę SWOT – mocne  

i słabe strony naszej Gminy, analizę problemów, harmonogram działań  

w okresie realizacji strategii 2014 – 2020 (+). 

Dodał, że projekt zostanie udostępniony na stronie internetowej pod adresem 

www.bip.soleckujawski.pl w celu zapoznania się z nim w całości. Uwagi można wnosić do 

31.10.2013 r. Następnie powołany do tego celu zespół rozpatrzy je i na grudniowej sesji RM 

dokument zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej pod głosowanie.  

Zapisane z projekcie Strategii zadania dają realną szansę na ich realizacją w przyszłości. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – ponadto niektóre z naszych zadań zostały także 

ujęte w Strategii Województwa Kujawsko – Pomorskiego oraz w tzw. Bydgoskim Obszarze 

Funkcjonalnym. Jest to ważne ze względu na możliwości dofinansowania w przyszłości tych 

zadań ze środków zewnętrznych.  

 

A. Karłowski – Czy są uwagi do przedstawionego projektu Strategii ?   

 

S. Wesołowska – A skąd na to wszystko pieniądze?  

 

A. Karłowski – to są założenia, po to aby w przyszłości można było skorzystać  

z dofinansowania np. ze środków unijnych.  

 

B. Białkowska – Z – ca Burmistrza MiG – zadania, które zapisano w w/w Strategii mogą 

być zrealizowane do 2020 (+) np. budowa stopnia wodnego na Wiśle, budowa platformy 

multimodalnej (wskazywane miejsce jej powstania – w okolicach Łęgnowa). Ponadto zadania 

ujęte w Strategii nie muszą tylko być realizowane przez Gminę. Gmina może przedstawić 

swoje cele, ale realizacja danego zadania może być realizowana w partnerstwie publiczno – 

prywatnym.  Plany i założenia są ambitne i mamy nadzieję, że w planowanym okresie zostaną 

zrealizowane.  

 

C. Dębicki – ani budowa zapory na Wiśle, ani przeprawa promowa nie rozwiąże problemów 

komunikacyjnych jeśli nie będzie połączenia północ – południe.  

http://www.bip.soleckujawski.pl/
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Lepiej skłaniać się ku rozbudowie np. świetlic. Wiele dużych firm poupadała w naszym 

mieście, mieszkańcy są bez pracy, panuje ogólne rozżalenie. Póki nie ma pracy, to 

mieszkańców nie cieszą nowe zadania i plany, które zostały m.in. ujęte w Strategii.  

  

C. Ball – Dyrektor WUM – przestawił zebranym w postaci graficznej koncepcję układu 

drogowego na obszarze metropolii toruńsko – bydgoskiej. Miasto Toruń planuje budowę 

obwodnicy zachodniej a całość komunikacji zobrazowana jest w formie tzw. „ósemki 

regionalnej”. Solec Kujawski w jej środku. Koncepcja ma na celu połączenie komunikacyjne 

całej metropolii.  

 

C. Dębicki – zauważył, że w naszym mieście inwestycje są mądrze i sensownie planowane  

i realizowane. Czego nie można powiedzieć o Mieście Bydgoszcz.  

 

K. Mikulska - Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego – założenia  

i projekty ujęte w Strategii w większej części nie będą realizowane ze środków Gminy,  

a dofinansowanie pochodzić będzie z Urzędu Marszałkowski. Plany i założenia ujęte  

w Strategii są niezbędne do dalszego rozwoju zagospodarowania przestrzennego Gminy. 

Liczymy na dofinansowanie z nowego programowania z Unii Europejskiej.  

Przeprawa promowa przez Wisłę planowana miałaby powstać na drodze wojewódzkiej, 

dlatego przygotowaną dokumentację przejął Zarząd Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

Być może w ramach tej inwestycji uda się zbudować marinę rzeczną.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – budowa stopnia wodnego na Wiśle ma spełniać 

trzy role tj. regulacja Wisły, droga wodna i wykorzystanie energii wodnej.  

Ponadto dodała, że w 2010 r. w Urzędzie Pracy zarejestrowanych było ok. 300 bezrobotnych, 

obecnie liczba ta zwiększyła się do ok. 600 osób (z tego ok. 200 osób, to takie trwałe 

bezrobotne, które nie chcą pracować).  

 

C. Dębicki – oprócz pojemników na butelki PET, zaproponował wprowadzenie pojemników 

na butelki metalowe. 

 

p. Ciorkowska – jaki jest wskaźnik bezrobocia w naszym mieście ? 
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że nie ma wskaźnika tylko dla 

Solca Kujawskiego, jest wskaźnik ogólny na województwo.  

 

p. Dudziak – po wejściu w życie nowej ustawy śmieciowej można zauważyć, że mimo iż 

odpady segreguje się znacznie lepiej, przez co odpadów komunalnych jest mniej, a i tak 

opłaty są wyższe. Jest to niezrozumiałe.   

Rynek pracy nie jest atrakcyjny dla młodych osób, często osoby młode po ukończeniu np. 

kilku kierunków studiów albo podejmują pracę za bardzo niską pensję albo nie mają jej 

wcale.  

 

M. Lewandowska – jeśli miasto nie stworzy atrakcyjnych miejsc wypoczynkowo – 

rekreacyjno – sportowych dla dzieci i młodzieży to będą oni migrować do większych miast. 

Wyraziła nadzieję, że po zmodernizowaniu SCK, poszerzy ona swoją ofertę dla młodych 

mieszkańców. Póki co, oferta jest uboga np. jest harcówka, w której niewiele się dzieje, 

brakuje szkółki pływania na basenie. Jeśli oferty nie zostaną poszerzone to miasto straci 

młode społeczeństwo. Prośba o wzięcie pod uwagę i zadbanie o jeszcze lepszy rozwój 

edukacyjny, rekreacyjno – wypoczynkowy w naszym mieście itp.              

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – oferta dla dzieci nie jest uboga, a raczej nie do 

końca doskonała. Jest to słuszna uwaga, że potrzebne jest poszerzenie oferty dla dzieci  

i młodzieży. Wiele propozycji skierowanych do młodego społeczeństwa zostało ujętych  

w Strategii na lata 2014 – 2020 (+) m.in. powstanie zielonych siłowni, miejsc spotkań 

młodzieży itp.  

 

Mieszkaniec – Czy Gmina ma możliwość wykreowania osoby, która zajęłaby się 

harcerstwem w naszym mieście ? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – Gmina nie ma takiej możliwości, ale takie 

możliwości mają stowarzyszenia, w ramach działań statutowych.  

 

S. Maciąg – jak Gmina wyobraża sobie działanie wolontariatu w naszej mieście ? Czy będzie 

on działał w ramach stowarzyszeń ? 
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M. Niedźwiedzka – wolontariat, który ujęto w Strategii został zaproponowany jako jeden  

z celów przez młodzież biorącą m.in. udział w pracach nad opracowaniem tego dokumentu. 

Młodzi zaproponowali, aby na terenie miasta działał jeden wspólny wolontariat (w skład, 

których weszłaby zarówno niepełnoletnia jak i pełnoletnia młodzież) z jednym 

koordynatorem na czele. Młodzi mają pomysły na swoją działalność.  

 

P. Ciosek – Czy okresy realizacji zadań, które ujęte zostały w Strategii są stałe czy też mogą 

ulec przesunięciom ? 

Do kogo można zgłaszać pomysły, propozycje do Strategii, z kim rozmawiać odnośnie 

zgłoszenia chęci realizacji, któregoś z zadań ujętego w w/w dokumencie ? 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – zaproponował swoją osobę oraz Panią Barbarę Białkowską –  

Z-ce Burmistrza MiG.  

 

K. Mikulska – Dyrektor WIiPP – to czy zadanie zostanie wykonane w okresie zapisanym  

w Strategii w dużej mierze uzależnione jest od pozyskanych środków z zewnątrz. Trudno 

zatem na dzień dzisiejszy stwierdzić czy daną inwestycję uda się zrealizować w przyjętym 

okresie.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – dodała, że przesunięcia w realizacji inwestycji 

były również w poprzedniej Strategii. Jednak zadania w nim ujęte udało się zrealizować  

w 90%. 

 

M. Sadecki – w projekcie Strategii zapisano powstanie przychodni na Osiedlu Toruńskim  

w latach 2018 – 2020. Czy już wiadomo, w którym miejscu miałaby ona powstać oraz jakie 

usługi by świadczyła ? 

Prośba do PKP o wykonanie kładki prowadzącej z targowiska na perony.  

 

p. Dudziak – dlaczego po wprowadzeniu telewizji cyfrowej nie ma wszystkich kanałów 

darmowych ?  

 

A. Karłowski – na kolejne spotkanie zaprosimy Pana Andrzeja Bambrowicza – Prezesa TV 

Solec, który udzieli wyjaśnień w tej sprawie.  
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p. Ciorkowska – Czy przychodnia przynosiła ujemne wyniki finansowe już w 2010 roku ? 

Czy już jako spółka, dodatkowe usługi będą prowadzone w innych pomieszczeniach (obecnie 

np. pobór krwi odbywa się w bardzo małym pomieszczeniu). 

Czy nie jest tak, że koszty są coraz wyższe, a świadczone usługi coraz uboższe ? 

 

P. Ciosek – prośba o zwrócenie uwagi przewoźnikom busów i PKS o podniesienie jakości 

świadczonych usług.  

Do kogo należą boiska znajdujące się na terenie za „rowkiem” ?  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – wynik ujemny finansowy w przychodni był 

spowodowany przede wszystkim działalnością laboratorium.  

Wynajmując pomieszczenie na aptekę, przychody MGPZ zwiększyły się w tamtym okresie. 

Straty finansowe zaczęły pojawiać się od 2010 r. ponieważ przychód z NFZ był niższy od 

oczekiwanego. Dodatkowo wpływ na wynik ujemny miała amortyzacja sprzętu. Ponadto NFZ 

zlikwidował opiekę całodobową w naszym mieście, przyłączając nasze miasto do Bydgoszczy 

(obecnie do POZ „Zdrowie dla Ciebie” na ul. Ogrody 21). 

 

C. Dębicki – Czy po przekształceniu przychodni w spółkę, Gmina będzie miała wpływ na 

wybór i zatrudnienie lekarzy danej specjalizacji, mimo sprzeciwu ze strony NFZ ? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – przychodnia będzie miała taka możliwość, 

natomiast Gmina nie. Głównym celem przekształcenia przychodni jest poprawa jakości 

świadczonych usług.  

 

C. Dębicki – Czy i kiedy zostanie doświetlona ul. Tartaczna, na odcinku od szkoły do 

bloków? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – aktualnie nie ma takiej możliwości. 

 

C. Dębicki - Czy był sprawdzany odbiór budowy ulicy 23 Stycznia naprzeciwko UMiG ? 

W jednym z protokołów wyczytał, że planowana jest przebudowa ul. 23 Stycznia na odcinku 

od Żwirki i Wigury do ul. Bydgoskiej. Na czy miałby polegać te prace ? 
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K. Mikulska – Dyrektor WIiPP – odcinek ul. 23 Stycznia został wyremontowany w ramach 

budowy wiaduktu kolejowego do wysokości budynku ZSOiZ. Dalszy odcinek tej ulicy, aż do 

rynku także wymaga remontu. Z uwagi, że ulica ta należy do Zarządu Dróg Wojewódzkich, to 

liczymy na wsparcie finansowe z ich strony. Aktualnie opracowywany jest projekt finansowy 

z ZDW. 

 

C. Dębicki – Czy Gmina rozważa możliwość zamontowania sygnalizacji świetlnej  

w ul. Leśnej (skrzyżowanie z ul. Ugory, Powstańców) ?  

 

K. Mikulska – Dyrektor WIiPP – Gmina rozważa różne warianty poprawy bezpieczeństwa 

m.in. wydzielenie trzeciego pasa ruchu do skrętu lub sygnalizację świetlną. Plany mamy na 

poprawę bezpieczeństwa.  

Ponadto dodała, że kładka przez tory kolejowe była tymczasowa i wraz z oddaniem tunelu do 

użytku została zdemontowana. Nie ma w planach nowego przejścia z targowiska na perony. 

Będzie możliwe tylko przejście spod tunelu (zamontowany zostanie bieg schodowy oraz 

winda wychodzące na peron wyspowy). Ponadto perony zostaną podwyższone do 55 cm, co 

umożliwi płaskie wejście do pociągu.  

 

C. Dębicki – Zaproponował budowę kładki łączącej Biedronkę i Lidla. Bardzo trudno przejść  

tamtędy przez ulicę. 

 

K. Mikulska –Dyrektor WIiPP - kładkę już mieliśmy kiedyś, stanowi ona np. problem dla 

wózków.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że tereny za „rowkiem” są 

własnością Gminy i przeznaczone są pod budownictwo mieszkaniowe. Natomiast po 

zakończeniu procesu rekultywacji na terenach po byłej Nasycalni planujemy przeznaczyć ten 

teren pod sport, rekreacje i wypoczynek.  

 

C. Dębicki – zasugerował, aby na każdym pojemniku do odpadów segregowanych jak np. 

plastik wykonać piktogram, informujący jak należy zgniatać butelki, żeby w pojemniku 

zajmowały one jak najmniej miejsca.  
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Mieszkaniec – w jaki sposób Gmina zamierza kontrolować firmę, która wygra przetarg na 

wywóz odpadów, a będzie chciała podnosić opłaty za wywóz ? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – firma odbierająca odpady będzie zobowiązana 

przedstawić Gminie stosowną dokumentację, także fotograficzną. 

Mamy nadzieję, że kolejny przetarg wygra Zakład Gospodarki Komunalnej. Obawiamy się 

dużych firm wywożących, które z czasem mogą windować ceny za wywóz odpadów.  

 

A.Karłowski – zaprosił zebranych na festyn rekreacyjno – sportowy 9.11.2013 r., który 

odbędzie się w OSiR-e.    

 

Zebranie zakończono o godz. 19.45. 

 

     

 

                                  

                                Przewodniczący Zarządu Osiedla Toruńskiego 

                                Andrzej Karłowski 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska     

    

                         

 


